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دعوا بر سر رياست اتحاديه مشاوران 
املاك تهران بالا گرفت 

حس�ام عقبايي تأكي�د كرده ك�ه با هيچ ف�ردي در اي�ن اتحاديه 
مش�كل ن�دارد، از هيچ ف�ردي ه�م ش�كايت نك�رده و در حال 
حاضر هم خ�ود او رئي�س اي�ن اتحاديه اس�ت، نه ف�رد ديگري!

 رئيس كنوني اتحاديه مش��اوران املاك تهران گفته اس��ت كه هنوز 
تأييديه انتخابات گذش��ته مش��اوران ام��لاك ته��ران و در عين حال 
اعتبارنامه اين انتخابات صادر نش��ده، بنابراين در شرايط فعلي خود او 

رئيس اتحاديه مشاوران املاك تهران به شمار مي آيد. 
حسام عقبايي در گفت وگو با »نود اقتصادي« تأكيد كرد با هيچ فردي 
در اين اتحاديه مشكل ندارد و از هيچ فردي هم شكايت نكرده و در حال 

حاضر هم خود او رئيس اين اتحاديه است، نه فرد ديگري!
اواسط آبان ماه س��ال جاري، انتخابات اتحاديه مشاوران املاك تهران 
برگزار ش��د كه در اين رقابت صنفي، مصطفي قلي خس��روي، كهنه 
مش��اور صنف املاك با كس��ب 2هزار و 405 رأي از حسام عقبايي با 
2هزار و 73 رأي به پيش افتاد و عنوان رئي��س منتخب اين اتحاديه 
را از آن خود كرد. گفته مي ش��ود تعدادي از طرفداران حسام عقبايي 
به دليل نتيجه انتخابات اخير اتحاديه مشاوران املاك به كميسيون 
نظارت شكايت برده اند و كميسيون مربوطه به دليل مشغله و درگيري 
براي پيگيري امور زلزله هاي اخير در غرب كشور جلسه خود را هنوز 

برگزار نكرده است. 
    قلي خسروي: رئيس منتخب منم نه عقبايي!

دبير اتحاديه مشاوران املاك اس��تان تهران اعلام كرد، در حال حاضر 
عقبايي به عنوان رئيس منتخب اين اتحاديه در رأي گيري چندي پيش، 
انتخاب شده و پس از برگزاري جلسه كميسيون نظارت و ابلاغ حكم از 
ناحيه وزارت صنعت، معدن و تجارت فعاليت خود را به عنوان رئيس اين 
اتحاديه به صورت رسمي از س��رخواهد گرفت. مصطفي قلي خسروي 
تأكيد كرده است هر انتخاباتي يك رئيس منتخب دارد كه در شرايط 
فعلي من هستم. دو شب قبل، حسام عقبايي، در پيامك ارسالي خود به 
خبرنگار »نود اقتصادي« مدعي شد كه او همچنان رئيس اتحاديه صنف 
مشاوران املاك تهران است! يك منبع آگاه گفت، تعدادي از طرفداران 
حسام عقبايي به دليل نتيجه انتخابات اخير اتحاديه مشاوران املاك 
به كميسيون نظارت شكايت برده اند، هر چند اين كميسيون مربوطه 
به دليل مش��غله و درگيري براي پيگيري امور زلزله هاي اخير جلسه 

خود را هنوز برگزار نكرده است.

مازاد سهام عدالت به دولت برمي گردد 

س�هام قطعي تخصيص يافته ب�ه ط�رح توزيع س�هام عدالت در 
49ش�ركت س�رمايه پذير س�هام عدال�ت داراي قيم�ت قطع�ي 
واگذاري، به مشمولان طرح و مابقي سهام به دولت تعلق مي گيرد. 
به گزارش مش��رق، ش��وراي عالي اج��راي سياس��ت هاي كلي اصل 
44قانون اساسي در جلسه اخير خود و به استناد ماده 42قانون اجراي 

سياست هاي كلي اصل 44قانون اساسي سه موضوع را تصويب كرد. 
براس��اس اين گزارش، موض��وع »نتايج حاص��ل از ارزياب��ي عملكرد 
ش��ركت هاي واگ��ذار ش��ده كنترل��ي و رقابتي« توس��ط س��ازمان 
خصوصي سازي ارائه و ضرورت انعكاس نكات برجسته آن مورد تأكيد 
قرار گرفت و مقرر شد گزارش كامل اين ارزيابي و نيز گزارشي از ارزيابي 
واگذاري هاي صورت گرفته در دولت يازدهم به همراه آسيب شناسي 
واگذاري هاي انجام ش��ده با همكاري اعضاي ش��ورا به ويژه س��ازمان 
برنامه و بودجه كشور، بانك مركزي و دادستاني كل كشور تهيه و نتايج 
آن به جلسات بعدي شورا ارائه شود. در عين حال تأكيد شد در ارزيابي 
عملكرد شركت هاي واگذاري شده به بخش غيردولتي، تمركز ارزيابي 
بر سنجش شاخص هاي اصلي و مهم موردنظر حاكميت نظير بهره وري، 

اشتغال، سرمايه گذاري و صادرات قرار گيرد. 
همچنين با توجه به ميزان اقس��اط تسويه ش��ده س��هام عدالت از محل 
ش��ركت هاي س��رمايه پذير طي دوره ۱0 س��اله ۱3۸5 لغاي��ت ۱3۹4، 
اعمال تخفيفات دو دهك پايين درآمدي و پرداخت ش��ده و مانده مبلغ 
سهام تخصيصي توسط مش��مولين تا پايان مهرماه ۱3۹۶، سهام قطعي 
تخصيص يافته به طرح توزيع س��هام عدالت در 4۹ شركت سرمايه پذير 
سهام عدالت داراي قيمت قطعي واگذاري، به مشمولين طرح تعلق مي گيرد 
و مابقي سهام شركت هاي تخصيص يافته به اين طرح، به عنوان سهام دولت 
و جزو موارد مشمول واگذاري مي باش��د و بايد در چارچوب قانون اجراي 

سياست هاي كلي اصل 44 قانون اساسي واگذار شود. 
از سوي ديگر، به منظور تداوم اعمال نظارت بر شركت هاي سرمايه پذير 
سهام عدالت كه مطابق بند )2( فوق به مشمولين تعلق گرفت، اجراي 
حكم بند »ب« ماده )25( قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادي، 
اجتماعي و فرهنگي ايران توس��ط س��ازمان خصوصي س��ازي تا زمان 

آزادسازي كامل سهام اين شركت ها ضروري است.
..............................................................................................................................

نان و داستان هزار و يك شب بازار 
نان اين روز ها قصه هزار و يك شبي است كه با تغييرات روز به روز، 
هر بار قصه جديدي براي مصرف كنندگان و نانوايان طرح مي كند. 
كمتر از دو هفته پيش خبر گران شدن نان بر سر زبان ها افتاد؛ موضوعي 
كه هدفش حل مش��كلات مالي نانوايان بود و بس. اين خبر در آخرين 
روز آذر از سوي رئيس اتاق اصناف ايران اعلام شد. علي فاضلي افزايش 
قيمت نان را ۱5درصد دانس��ت و افزود: وزن چانه نيز همراه با افزايش 
قيمت بالا خواهد رفت. اين تصميم از ابتداي آذر براي عملياتي شدن به 
نانوايان تهران اعلام شد و در حالي كه مردم چشم انتظار تغييرات قيمت 
اين كالاي پرمصرف بودند، افزايش قيمت نان متوقف شد؛ طرحي كه قرار 
بود پس از سه سال بازار نان را با تحول مواجه كند و در اولين روز اجرا به 
درهاي بسته خورد و عملياتي شدن آن به بررسي هاي بيشتر و در زماني 
ديگر واگذار شد. پس از گذشت دو هفته از توقف طرح افزايش قيمت نان، 

اين كالا دوباره با ماجرايي جديد به سرخط خبرها آمد. 
رئيس اتاق اصناف ايران با اشاره به اينكه قيمت فعلي نان غيرمنطقي است، 
گفت: هزينه دستمزد و خدمات در سه سال گذشته 4۱درصد افزايش يافته 
و اين علاوه برافزايش قيمت حامل هاي انرژي و ديگر هزينه هاس��ت. وي با 
اشاره به اينكه هزينه تهيه نان را نبايد نانوا پرداخت كند، ادامه داد: بخشودگي 
حق بيمه كارفرما و بخش��ودگي هزينه حامل هاي انرژي دو پيشنهاد اتاق 
اصناف ايران به دولت به جاي افزايش قيمت نان است. فاضلي اجرايي شدن 
اين دو پيشنهاد را مس��كني موقت براي مش��كل خبازان دانست و افزود: 
اجرايي شدن اين دو پيشنهاد به تشكيل جلس��ه آينده ستاد تنظيم بازار و 
تصميم هايي كه گرفته مي شود، بستگي دارد. گزارش هاي ميداني از نانوايان 
نشان مي دهد، براي اجرايي شدن اين تصميم نظرهاي موافق و مخالف زيادي 
وجود دارد. برخي بخشودگي هزينه هاي حامل  انرژي را در كاهش هزينه هاي 
سربار مؤثر دانسته و برخي بي تأثير مي دانند. باز هم نان و تعيين تكليف آن به 

جلسه اي بستگي دارد كه فعلًا زمان برگزاري آن مشخص نيست.

نابودي نفت در همين حوالي
بيش از دو هفته از تحصن دانشجويان دانشگاه صنعت نفت مي گذرد 
و مس��ئولان وزارت نفت پس از تماس تلفني با اولياي دانش��جويان و 
تهديد آنها و پس از ارسال پيامك و ايميل هاي مختلف تصميم گرفتند 
دانش��كده نفت آبادان را تعطيل كنند و دانش��جويان را به دانشگاه راه 
ندهند و آب، برق و گاز را به روي آنها قطع كنند تا دانش��جويان روي 
زمين سرد، ش��ب را به صبح برس��انند. عده اي هم در تهران روبه روي 
وزارت نفت دست به تحصن زدند كه متأس��فانه با آب پاشي سعي شد 

آنها را متفرق كنند. 
دانش��گاه صنعت نفت، دومين دانشگاه كش��ور از نظر قدمت است و از 
ديرباز تاكنون وظيفه تربيت نيروهاي نفت را برعهده داشته است. اين 
دانشگاه هر ساله پذيراي رتبه هاي دو رقمي كشور در بخش هاي مختلف 
بوده و با ارائه بورسيه هاي تحصيلي به آنها آموزش شان را در پيش گرفته 
است. در نهايت و با توجه به ش��اخص معدل، فارغ التحصيلان به چند 

گروه تقسيم مي شوند:
گروه الف: ممتازان با پشت سر گذاشتن مراحل طب صنعتي، مصاحبه و 

گزينش جذب وزارت نفت مي شدند. 
با توجه ب��ه آنكه در دفترچ��ه كنكور قيد ش��ده اولويت اس��تخدام با 
فارغ التحصيلان اين دانشگاه اس��ت اما وزارت نفت در دوره جديد زير 
همه تعهدات خود زده و حق اين فارغ التحصيلان و دانشجويان را پايمال 
كرده است. نخبگاني كه از سراس��ر ايران خود را به آبادان رسانده و در 
شرايط سخت به تحصيل مش��غول بوده اند به واسطه چنين امتيازي 
تصميم به انتخاب دانشگاه صنعت نفت گرفتند اما وزارت نفت به طور 
كلي همه چيز را كتمان مي كند، حتي با وجود رأي ديوان  عدالت اداري 
كه به وزارت نفت تكليف كرده است، حق استخدام در مرحله نخست با 

فارغ التحصيلان ممتاز دانشگاه صنعت نفت است. 
افرادي كه با پول نفت آموزش ديده ان��د، از امكانات نفت هم برخوردار 
بوده اند و تعصبي خاص به صنعت نفت دارن��د و مورد بي مهري وزارت 
نفت قرار گرفته اند تا به جاي آنها، نمايندگان س��ابق و فعلي مجلس، 
شاگردان دانش��گاهي وزير نفت به اس��تخدام نفت در بيايند آن هم با 
رشته هاي رنگارنگ. بيش از 40 نماينده سابق و فعلي مجلس شوراي 
اسلامي در نفت استخدام شده اند، وقتي در مجلس از وزير نفت سؤال 
شد چرا نمايندگان را استخدام مي كنيد، شنيده شد كه عدم استخدام 
نمايندگان يعني فساد! وزير نفت در جلسه رأي اعتماد خود از استخدام 
نمايندگان دف��اع كرد و چند لحظه بعد فرياد »احس��نت  احس��نت« 
نمايندگان شنيده شد. شايد به همين دليل باشد كه اوج انفعال مجلس 

در ظلمي كه به فارغ التحصيلان نفتي مي شود طبيعي شده است. 
به هر حال حضور نمايندگان مجلس با مدارك تحصيلی، فقه، تاريخ، 
معماري، شيعه شناسي در وزارت نفت، جاي فارغ التحصيلان رشته هاي 
فني و موردنياز نفت را گرفته و كس��ي هم حاضر نيس��ت به درد آنها 
رسيدگي كند. فرزندان كشورمان كه نه »پشتي« دارند و نه »مشتي«، 
فداي سياسي بازي هاي وزارت نفت در استخدام شده اند و متأسفانه كك 

كسي هم نمي گزد نه مجلس، نه دولت، نه نهادهاي ديگر. 
اين افراد دچار بدشانسي هاي مزمني ش��ده اند، نه نماينده مجلس، نه 
فرزند نماينده مجلس هستند، نه افتخار شاگردي وزير نفت را كسب 
كرده اند كه اگر يكي از اين امتيازات را داش��تند به طور قطع در وزارت 
نفت استخدام مي شدند. آنها با بي مهري مطلق مواجه شده اند و براي 
رسيدن به حق خود، روي سيمان ها و س��نگفرش هاي خيابان حافظ 

مي خوابند تا شايد كسي براي آنها قدمي بردارد. 
وزارت نفت به دليل سياس��ت هايي كه طي پنج س��ال گذشته داشته 
است، با اين تجمعات كنار آمده و به هيچ عنوان حاضر نيست از موضع 
خود كوتاه بيايد ولي كساني كه امروز مصلحت را در سكوت مي دانند، به 
گذشته و آينده هم نگاهي بيندازند. به ياد بياورند وقتي مهندس زنگنه 
در دور نخست وزارت خود آموزشگاه هاي فني را تعطيل كرد، كساني 
بودند كه سكوت كردند و تبعات سكوتشان بزرگ ترين مشكل صنعت 

نفت شد و باعث نبود تكنيسين در واحدهاي عملياتي شد. 
دانش��جوياني كه امروز دست به تحصن زده اند و ش��بانه روي آنها آب 
پاشيده مي شود، فرزندان همين مردم هستند، فرزندان همين كشور 
هس��تند كه تنها حق ش��ان را مي خواهند. آنها چيزي براي از »دست 
دادن« ندارند، در اين وانفسا بزرگ ترين متضرر صنعت نفت خواهد بود 
كه فداي لجاجت هاي ش��خصي و سياسي كاري مي شود. براي توجيه 
اين لجاجت، آنها را كم سواد و با معدل هاي ۱2 و ۱3 مي خوانند و رسماً 

تحقيرشان مي كنند. 
اين دانشجويان و فارغ التحصيلان »له« مي شوند تا دانشگاه صنعت نفت 
يكي از مهم ترين نهادهاي آموزشي كشور نابود شود. وزير نفت اعتقادي 
به اين دانش��گاه ندارد و با تأسيس دانش��كده هاي نفتي در كرمانشاه و 
خوزستان كمر همت به نابودي اين دانشگاه بسته است. اگر دلسوزان 
نفت امروز صدايی در نياورند، فردا روزي خود قرباني برنامه هاي خاص 
وزارت نفت مي شوند. به قول قباد فخيمي عضو هيئت مديره شركت ملي 
نفت در دوران پهلوی، براي اضمحلال صنعت نفت ايران نيازي به بمباران 

و جنگ نيست، كافي است دانشگاه صنعت نفت را تعطيل كنند.

علي ربيعي در تش�ريح برنامه ه�اي ۱۰۰روزه 
عملك�رد وزارت كار گفت: با تدابي�ر در نظر 
گرفته  شده از سوي رئيس جمهور كشورمان 
خبره�اي خ�وب اش�تغالي در راه اس�ت. 
به عب��ارت بهت��ر علي ربيع��ي باز ه��م كارنامه 
۱00روزه خود را با »وعده خوش« براي بيكاران پر 
كرد. از اين لحاظ وزيرتعاون، كار و رفاه اجتماعي 
شباهت بسياري با وزير راه و شهرسازي دارد كه 
از پنج س��ال پيش بر مس��كن اجتماعي تأكيد 
كرده اما به بهانه نبود اعتبار بي خيال آن ش��ده 
است،  البته در جريان ش��عارهاي انتخاباتي تيم 
دولت دوازدهم ب��ا راه انداختن جنجال بس��يار 
مبني بر ش��عاري بودن ايجاد يك ميليون شغل 
از س��وي رقبا بر ايجاد ۹00هزار ش��غل سالانه 

تأكيد كرده اند. 
علي ربيعي وزيرتعاون، كار  و  رفاه اجتماعي صبح 
ديروز با حضور در برنام��ه »صبح بخير ايران« در 
شبكه يك س��يما با تش��ريح عملكرد ۱00روزه 
دولت گفت: ايجاد اشتغال و كاهش بيكاري، رفع 
فقر در ابعاد مختلف، س��اماندهي صندوق هاي 
بازنشستگي و پيشگيري از آسيب هاي اجتماعي 
را چه��ار برنامه مه��م وزارت تع��اون، كار و رفاه 
اجتماعي در س��ال ۹۶ دانس��ت. اين برنامه ها از 
اصلي ترين مسائلي هس��تند كه امروز جامعه به 
آن مبتلاس��ت. با افتخار هميش��ه اعلام كرده ام 
كه هم وزي��ر توليد و امنيت س��رمايه و هم وزير 
كارگران و افرادجوياي كار و اين امور را به عنوان 

هماهنگ كننده پيگيري مي كنم. 
وي ب��ا اع��لام اينك��ه رئيس جمه��ور در برنامه 
دولت دوازدهم و ه��م در برنامه هاي س��ال ۹۶ 
دو جهت گيري كاهش فقر و گس��ترش اشتغال 
را درصدر برنامه هاي خود قرار داده است، گفت: 

ما نيز اين ام��ور را در وزارت تع��اون، كار و رفاه 
اجتماعي دنبال مي كنيم. 

  بحران صندوق ها را گفتمان كرديم!
ربيعي در اين برنامه اق��دام مهم خود را در بحث 
حل بحران صندوق هاي بازنشستگي تبديل آن 
بحران ها »ب��ه گفتماني براي سياس��تگذاري« 
عنوان كرد و گف��ت: در س��ال ۹2 و همزمان با 
آغاز به كار در وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
مطالعه درب��اره آينده صندوق ه��ا را آغاز كردم، 
چهار سال درباره موضوع صندوق ها بحث كرديم 
و امروز گفتمان چالش هاي صندوق ها به گفتمان 
اصلي حوزه سياس��تگذاري تبديل شده و بر اين 

اساس برنامه ريزي مي كنيم. 
    اينجا جاي پرخير و بركتي است

ربيعي گف��ت: خوش��حالم در وزارتخانه اي قرار 
گرفته ام كه بيشترين ارتباط را با زندگي روزمره 
مردم دارد و اثرات مثبت كارها روي زندگي افراد 
تأثير مي گذارد. از سوي ديگر كار در اين وزارتخانه 
دشوار است و وقتي حقوق يك بازنشسته به تأخير 
مي افتد يا حتي وقتي قدرت خريد ها را مي بينيم 
و با جريان اش��تغال مواجه مي ش��ويم خواب از 
چشم مان ربوده مي شود، اما اينجا جاي پر خير 
و بركتي براي كار اس��ت و جايي كه مسئوليت 

اجتماعي انسان را افزايش مي دهد. 
ربيع��ي درب��اره حق��وق بازنشس��تگان ب��ه 
اندازه گيري ه��اي انج��ام ش��ده در س��ال ۹2 و 
منحني هاي افزايش حقوق ها و شكاف هاي ايجاد 
ش��ده بر اثر تورم در آن زمان اشاره كرد و گفت: 
متوس��ط تورم همواره براي فقرا بسيار شديدتر 
است و روي موضوعاتي نظير حمل و نقل و قدرت 

خريد اين افراد تأثيرات عميق تري مي گذارد. 
البته ربيع��ي تقريب��اً كارنامه اي ن��ه از اقدامات 

۱00روزه بلكه از كارنامه هشت ماهه خود ارائه 
نداد، بنابراين ترجيح داد اقداماتي چون كاهش 
تورم در پنج ساله اخير را جزو كارنامه اش به شمار 
آورد؛ اقدامي كه بانك مرك��زي و وزارت اقتصاد 
جزو كارنامه خود مي دانند، از اين رو وزير تعاون، 
كار  و رفاه اجتماعي از مطالعاتي گفت كه او را به 
اين نتيجه رسانده اس��ت كه نمي توان حقوق و 
دس��تمزدها را دو برابر كرد، بنابراين برنامه پنج 
س��ال اخير را كاهش ش��يب بالاي ت��ورم اعلام 

كرده است.
وي اظه��ار ك��رد: در س��ال هاي گذش��ته براي 
رش��د حقوق بازنشس��تگان ب��ه بي��ش از تورم 
و متناسب س��ازي حقوقي با م��دل پلكاني و به 
منظور بالا آوردن اف��راد پايين تر، حدود بيش از 
3هزارميليارد تومان تنها در صندوق بازنشستگي 
كش��وري و مقداري نيز در صندوق بازنشستگي 
نيروهاي مسلح هزينه شد. امسال نيز  هزار ميليارد 

تومان به همين منظور كنار گذاشته شد. 
    افزايش تدريجي قدرت خريد 

بازنشستگان تأمين اجتماعي 
 ربيعي درخصوص بازنشستگان تأمين اجتماعي 
خاطر نش��ان كرد: ب��راي بازنشس��تگان تأمين 
اجتماعي نيز در سال گذشته با صدك هاي پايين 
مستمري بگير افزايش حقوق ها به 30درصد نيز 
رس��يد كه با بودجه خود اين صندوق اقداماتي 

انجام داديم. 
وزير تعاون، كار و رفاه اجتماع��ي با ابراز نگراني 
نسبت به بازنشستگان صندوق تأمين اجتماعي 
تصريح كرد: بس��ياري از اين اف��راد با حداقل ها 
و زيرحداقل هاي مزد در حال زندگي هس��تند، 
بنابراين افزايش تدريجي قدرت خريد اين افراد 

را در دستور كار خود داريم.

   صندوق هاي بازنشس�تگي ب�ه زندگي 
اجتماعي بازنشستگان تبديل مي شود 

وي با اش��اره ب��ه اينكه متأس��فانه در گذش��ته 
صندوق ه��اي بازنشس��تگي ب��ه صندوق هاي 
كارپردازي تبديل شده بودند، تصريح كرد: ما در 
حال تبديل اين صندوق ها به زندگي اجتماعي 
بازنشستگان هستيم. سعي كرديم در شهرهاي 
بزرگ خانه هاي اميد ايجاد كنيم. هر س��ال اين 
خانه هاي اميد افزايش پيدا كرد و امسال نيز جزو 
برنامه هايمان اس��ت، ربيعي در ادامه سفر براي 
بازنشستگان را مفيد دانست و گفت آن را دنبال 

خواهد كرد. 
   بدهكاري صندوق هاي تأمين اجتماعي

وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي درباره رقم بيش 
از 50هزار ميليارد تومان بدهي به صندوق هاي 
تأمين اجتماعي توضيح داد: طبق قانون، بدهي 
به صندوق ه��اي تأمين اجتماعي ب��ا نرخ اوراق 
مشاركت سنجيده مي ش��ود بنابراين با عددي 
بيش از 50هزار ميليارد تومان روبه رو هس��تيم. 
چرا كه تورم افزايش پيدا كرده و نمي توان بدهي 

را با نرخ پيشين محاسبه كرد. 
وي افزود: اين بدهي به اين گونه اس��ت كه مثلًا 
در س��ال ۸۸ يا ۹0 ي��ك مرتبه اعلام ش��ده كه 
حدود ۱/5ميلي��ون نفر ديگر ب��ه صندوق هاي 
تأمين اجتماعي اضافه شوند و اين درست همان 
جايي است كه معتقدم سياست هاي حمايتي با 

سياست هاي بيمه اشتباه گرفته شده بود. 
ربيع��ي اف��زود: در مطالع��ات ب��ه اي��ن نتيجه 
رس��يديم كه در صندوق بازنشستگي كشوري 
در طول 50 س��ال تصميماتي براي اين صندوق 
گرفته و باري بردوش آن ش��د و به ارزش امروز 

450 هزارميليارد تومان است. 
    خبرهاي خوب اشتغالي در راه است

ربيعي با بيان اينكه خبرهاي خوب اشتغالي در 
راه اس��ت، گفت: با تدابير در نظرگرفته از سوي 
روحاني رئيس جمهور كشورمان خبرهاي خوب 
اشتغالي در راه است. گرچه برخي از توانايي هاي 
اف��راد داراي معلولي��ت قوي نيس��ت اما س��اير 
توانايي هايشان بسيار قوي است و ضمن تبريك 
اين روز به اين افراد اميدوارم اين افراد نيز مانند 
ساير ايرانيان روزهايي سرشار از اتفاقات خوب را 

تجربه كنند. 
وي با تأكيد بر اينكه ما سياست رفاهي منظمي را 
دنبال مي كنيم، اظهار كرد: بخشي از سياست هاي 
رفاهي به اين شكل اس��ت كه اگر بدون برنامه و 
هدف گذاري باشد به پاشيدن پول منجر مي شود 
ولي پاش��يدن پول اش��تغال ايج��اد نمي كند و 

مشكلي را حل نمي كند. 
وي در ادامه به محدودكردن فقر در برنامه هاي 
چهار سال آينده تخصيص تسهيلات به معلولان 
پرداخت و گفت: در محدود كردن فقر آموزش 
به دنبال رفتن همه بچه ها به مدرس��ه هستيم. 
در موضوع مسكن نيز ش��ايد ساخت و سازهاي 
ميليوني خطا ب��ود اما وقتي با تمركز س��اخت 
مس��كن براي خانواده ه��اي داراي دومعلول به 
بالا، زنان سرپرس��ت خان��وار ب��دون خانواده و 
زنان س��المند وارد عمل ش��ديم ساخت و س��از 

جهت گرفت.

ربيعي در کارنامه 100روزه باز هم »وعده خوش« داد
وزير رفاه تبديل »بحران صندوق های بازنشستگی«  به گفتمان را كارنامه 5ساله خود دانست

خبرگزاري مهر

مهران   ابراهیمیان
   گزارش یک

رئيس انجمن توليدكنندگان فولاد با اش�اره 
به كاه�ش تعرف�ه واردات فولاد كه از س�وي 
هيئت دول�ت اب�اغ ش�ده، گف�ت: ميانگين 
تعرفه فولاد در سال گذشته ۲۰درصد بوده و 
اشتغال صنعت فولاد را به خطر انداخته است. 
به گزارش مه��ر، محمود اس��لاميان در واكنش 
به كاه��ش تعرفه واردات فولاد كه روز گذش��ته 
از س��وي هيئت دولت ابلاغ ش��د، اظهار داشت: 
ميانگين تعرفه فولاد در س��ال گذش��ته حدوداً 
20درصد بوده اس��ت كه در مقايسه با ميانگين 
تعرفه 45درصدي صنعت خودرو و اكثر صنايع 
تكميلي فولاد كه از تعرفه هاي بالاي 40درصد 
اس��تفاده مي كنند، اين تعرف��ه 20درصد براي 
فولاد معقول و كارشناس��ي ش��ده بود، چرا كه 
تعرفه ها بايد به ص��ورت پلكاني در رش��ته هاي 

مختلف صنعت باشد. 
رئيس انجمن توليدكنن��دگان فولاد با تأكيد بر 
اهميت صنعت ف��ولاد در اقتصاد دني��ا، به نتايج 
مطالعات بين المللي در اين خصوص اشاره كرد و 
گفت: فولاد در همه اقتصادهاي دنيا به عنوان يك 
صنعت مادر شناخته مي شود و علت آن اين است 
كه اين صنعت مادر تأثير بسيار زيادي در توليد 
اشتغال دارد. براساس نتايج مطالعات بين المللي 
به ازاي يك اشتغال مس��تقيم در صنعت فولاد 
حداقل 25 اشتغال غيرمستقيم ايجاد مي شود. 

وي تصريح كرد: به دليل همين نرخ بالاي اشتغال 
پايدار در صنعت فولاد اس��ت كه همه كشورها 
از جمله كش��ورهاي اروپايي و حت��ي امريكا كه 
سردمدار بازار آزاد هس��تند، با جديت از صنعت 
فولاد خود دف��اع مي كنند. به ط��ور مثال اخيراً 
خزانه داري امريكا مطالعه اي را ش��روع كرده كه 
هدف آن بررس��ي تأثير واردات فولاد از چين بر 
امنيت ملي امريكاس��ت، يعني واردات فولاد را 

به امنيت ملي اين كش��ور مرتب��ط كرده اند كه 
نشان دهنده اهميت صنعت فولاد در اقتصاد اين 
كشور اس��ت. اين اهميت زياد در ساير كشورها 
هم وجود دارد، به طوري كه اخيراً شاهد بوديم 
اتحاديه اروپا هم جريمه هايي براي صادرات برخي 
كشورها به اين اتحاديه مقرر كرده كه سهم فولاد 

ايران 57 يورو جريمه به ازاي هر تن است. 
اس��لاميان به ويژگي هاي خاص صنعت فولاد 
ايران اشاره كرد و گفت: در كنار اهميت بالاي 
جهاني صنعت ف��ولاد، اين صنع��ت در داخل 
كشور هم مش��كلاتي دارد كه در بقيه صنايع 
فولاد در دنيا به همين دلي��ل نيازمند حمايت 
ويژه اس��ت. متأس��فانه در دولت هاي گذشته 
اتفاقات��ي در صنعت فولاد افت��اده كه از جمله 
چند برابر شدن نيروي انس��اني در واحدهاي 
فولادي ب��زرگ و همچنين ص��دور مجوزهاي 

بي رويه و احداث واحدهاي��ي با ظرفيت پايين 
و غيراقتصادي اس��ت كه اين مش��كلات باعث 
شده تا به رغم قيمت هاي جهاني نسبتاً مناسب، 
بيشتر واحدهاي فولادساز و نوردي با كمتر از 
نصف ظرفيت خود كار كنن��د و تعدادي از اين 

واحد ها هم متأسفانه تعطيل شده اند. 
رئي��س انجم��ن توليدكنن��دگان ف��ولاد ايران 
عدم رش��د نرخ ارز متناس��ب با تورم را از مسائل 
مهم صنعت فولاد كشور دانست كه موجب شده 
صنعت فولاد به حمايت تعرفه اي نيازمند باشد. 
وي در اين خصوص خاطر نشان كرد: يك مشكل 
اساسي اقتصاد كشور ثبات نرخ ارز است. هرچند 
در قانون برنامه لحاظ شده كه نرخ ارز بايد با تورم 
هماهنگ ش��ود اما متأس��فانه اين تعادل برقرار 

نشده است. 
وي اظه��ار داش��ت: در واقع عدم رش��د نرخ ارز 

متناس��ب با تورم ي��ك كمك غيرمس��تقيم به 
واردكننده هاس��ت ك��ه صنعت ف��ولاد در كنار 
مسائل تعرفه اي از اين مسئله هم رنج مي برد. اگر 
در سال هاي گذشته نرخ ارز با نرخ تورم هماهنگ 
شده بود شايد توليدكنندگان فولاد اصلًا نيازي 
به تعرفه نداشتند ولي متأسفانه اين اتفاق نيفتاده 
و به خاطر مشكلاتي كه كشور دارد، قابل توجيه 
اس��ت اما نمي توان تك بعدي به اين مسئله نگاه 
كرد و مقاومت ساير كش��ورها در مقابل واردات 

فولاد را بايد مدنظر داشت. 
رئي��س انجم��ن توليدكنن��دگان ف��ولاد ايران 
درخصوص فرآيند كاهش تعرفه هاي فولاد نيز 
تصريح كرد: در سال گذشته كاهش تعرفه ها از 
سوي وزارت صنعت وقت به دولت پيشنهاد شد 
كه در اسفندماه با پيگيري انجمن و استدلال هايي 
كه صورت پذيرفت، اين مصوبه برگشت داده شد. 
اما متأسفانه ش��اهد هس��تيم در تاريخ يازدهم 
آذرماه امس��ال همان بخش��نامه اي كه متوقف 
شده بود، مجدداً تصويب و ابلاغ شده و يكسري از 

تعرفه ها كاهش يافته است. 
اسلاميان به پيامدهاي اين تصميم دولت اشاره 
كرد و گفت: با كمال تأسف در رديف تعرفه هايي با 
شرح »ساير« هم اين كاهش تعرفه ها لحاظ شده، 
در حالي كه اين شرح »ساير« مشموليت خيلي 
كلي دارد و براساس تجربه گذشته شاهد خواهيم 
بود كه دلالاني از اين خلأ سوءاستفاده می كنند 
و بسياري از تعرفه هايي كه بايد پرداخت كنند را 
نمي پردازند و حق دولت و توليدكنندگان را ضايع 
خواهند كرد. بنابراي��ن تقاضاي انجمن فولاد به 
عنوان تشكل صنفي فولادسازان كشور از دولت 
اين است كه اين تصميم ناصحيح را اصلاح كند و 
تعرفه ناچيز 20درصدي صنعت فولاد را به حالت 

تعادل قبلي بازگرداند.

اشتغال صنعت فولاد به خطر افتاد

دولت مصوبه خود را اصلاح كند

وحید  حاجی پور

 دريافت غيرقانوني آبونمان
از مشتركان گاز ادامه دارد

 شرکت گاز: جلسات حذف آبونمان
در حال برگزاري است  

در حال�ي حكم دي�وان عدال�ت اداري مبن�ي بر ح�ذف آبونمان 
ب�ه ش�ركت مل�ي گاز اباغ ش�د كه هن�وز ش�ركت مل�ي گاز در 
قب�وض گاز هزين�ه آبونم�ان را از مش�تركان درياف�ت مي كند. 
3۱ مردادماه سال جاري روابط عمومي ديوان عدالت اداري اعلام كرد، 
هيئت عمومي ديوان براس��اس بخشنامه ش��ماره 3/م/۸4203 مورخ 
۹۱/۶/2۶ ستاد هدفمندكردن يارانه ها و شركت ملي گاز اخذ آبونمان از 

مشتركين را خلاف قانون تشخيص داده و ابطال كرده است. 
دو روز بعد از رأي ديوان عدالت اداري، يعني دوم شهريورماه سال جاري 
شركت ملي گاز ايران به اعلام روابط عمومي ديوان عدالت اداري مبني 
بر صدور حكم جديد از س��وي اين ديوان درخصوص حذف آبونمان از 
قبوض گاز واكنش نشان داد. شركت ملي گاز ايران در واكنش به رأي 
هيئت عمومي ديوان عدالت اداري درباره اينك��ه »دريافت آبونمان از 
مشتركان ش��ركت ملي گاز خلاف قانون تش��خيص داده شد«، اعلام 
كرد: »هنوز اين موضوع به صورت مكتوب و قانوني به شركت ملي گاز 
ابلاغ نشده است.« مجيد بوجارزاده سخنگوي شركت ملي گاز ايران در 
اين خصوص گفت: »شركت ملي گاز تابع قانون است و در صورت ابلاغ 

قانوني از سوي مراجع ذي صلاح اقدام خواهد كرد.«
اين گزارش حاكي اس��ت در اواخر مهرماه بود كه با انتشار رأي ديوان 
عدالت اداري در روزنامه رسمي، دستور لغو آبونمان از قبوض گاز ابلاغ 
ش��د و انتظار مي رفت ديگر در قبوض گاز شاهد درج آبونمان نباشيم، 
ولي در قبوضي كه اخيراً توسط شركت ملي گاز منتشر شد دوباره شاهد 

بندي تحت عنوان هزينه آبونمان در قبوض هستيم. 
خبرنگار فارس براي پيگيري علت اين مس��ئله با س��خنگوي شركت 
ملي گاز ايران تماس گرفت كه وي در پاسخ به اينكه علت آنكه شركت 
ملي گاز ايران با توجه به رأي ديوان عدالت اداري هنوز اقدام به گرفتن 
آبونمان مي كند چيست، گفت: جلس��ات متعددي در اين خصوص در 
شركت ملي گاز ايران برگزار شده است كه تا پايان هفته يا اوايل هفته 

آينده نتيجه آن مشخص مي شود.
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